
 

 

 
 
 

Høringsnotat – mulige endringer i barnehage- og 
skolestruktur – november 2024 

 
 

Forord 
 

Tønsberg kommune er en vekstkommune, men det ser ut til at folketallsveksten skjer i 
den eldre delen av befolkningen, mens andelen barn i barnehage- og grunnskolealder 
minker. «Trygge oppvekstmiljø» er pekt ut som et av fire innsatsområder i 
Kommuneplanens samfunnsdel 2021-35, og det er vedtatt at alle barn og unge skal 
oppleve like muligheter for en god oppvekst som ruster for framtida. En viktig strategi for 
å lykkes, er at barnehagene og skolene har inkluderende og utviklende miljøer.  

 
Det er liten restkapasitet innenfor dagens barnehager. Skolene har samlet ledig 
kapasitet, men veksten i elevtall forventes å komme i de områdene der kapasiteten 
allerede er anstrengt. Kommunal planstrategi 2020-24 peker derfor for behovet for å se 
på struktur og kapasitet for barnehager og skoler i ny kommune gjennom utarbeidelse av 
ny fagplan.  

 
Kommunens økonomiske situasjon krever en ny gjennomgang av barnehage- og 
skolestrukturen, hvor målet er å avklare om det er mulig å slå sammen / avvikle noen 
barnehager og skoler. Samtidig vil kommunedirektøren utrede om det er mulig å 
oppfylle kommunens mål om å ha rene barne- og ungdomsskoler. 
 
En mulig revurdering av barnehage- og skolestrukturen legges nå ut på høring. 
Høringsnotatet ser kun på mulighetsrommet når det gjelder økonomisk innsparing. Den 
påfølgende politiske saken vil omfatte en bredere analyse av konsekvenser for barn og 
elever, lokalmiljø og oppfyllelse av FNs bærekraftsmål. Den politiske saken legges fram 
for behandling i kommunestyret i februar 2025 og endringer vil tidligst kunne iverksettes 
fra og med 1.8.2025. 
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Innledning 
 

Tønsberg kommune har 27 kommunale og 24 private barnehager med til sammen ca. 2 
812 barn per 15.12.23 (Basil 2023). Det er 20 kommunale skoler med til sammen 5 965 
barn og ungdommer per 01.10.24 (GSI 2024).  

 
Tønsberg kommune er en vekstkommune. SSB sine prognoser viser at kommunen vil 
fortsette å vokse i årene fremover. Barnehage- og skolekapasiteten må imøtekomme 
forventet antall barn, slik at alle får det tilbudet de har krav på.  

 
Barnehagene og skolene har ulike størrelser og standard. Dette høringsnotatet beskriver 
dagens kapasitet, tilstand på bygningsmasse og forventet befolkningsutvikling for 
virksomheter som er omfattet av høringen. Høringsnotatet vil være på høring fra 
13.11.2024 til og med 3.1.2025, slik at kommunen får best mulig beslutningsgrunnlag til 
å eventuelt anbefale endring i vedtatt barnehage- og skolestruktur.  

 
Kommunestyret behandlet mulighetene for å legge ned et antall barnehager og skoler i 
juni 2024 (KST- 060/241). Dette høringsnotatet er kommunedirektørens oppfølging av 
dette vedtaket. Kommunestyret vedtok i behandlingen av barnehage- og 
skolestrukturplan 2022-2035 med handlingsprogram (KST-112/232) følgende: 
«Opptaksmodell III: Dagens opptaksmodell utvides, slik at også barn født i desember får 
barnehageplass når det fyller 1 år forutsatt søkt innen søknadsfrist 1. mars, skal ligge til 
grunn for fremtidig barnehagestruktur.»  I arbeidet med en eventuell revidering av 
barnehage- og skolestrukturen må kommunedirektøren, når mulighetsrommet 
presenteres, legge til grunn at kommunen ikke har økonomiske forutsetninger til å 
finansiere barnehageplass for desemberbarna innenfor dagens finansieringsordning. 

 
Politisk sak med kommunedirektørens vurderinger og anbefalinger kommer til 
behandling februar 2025. 
 

Avgrensninger 
Høringsbrevet er begrenset til skole- og barnehagekapasitet og handlingsrom for å 
endre denne ut fra en vurdering av enhetenes kapasitet i dagens struktur. Det skal ikke 
denne sammenheng vurderes nye skoler eller barnehager. I høringen er det kun vurdert 
muligheter for sammenslåinger og økonomisk innsparing. Vurderinger rundt klima, 
miljø, FNs bærekrafsmål, konsekvenser for lokalmiljø mm. er ikke tatt med i høringen, 
men blir vurdert når saken legges frem til politisk behandling. Tønsberg kommune 
ønsker en bred høring, slik at vi inviterer til å komme med innspill på alle konsekvenser 
av eventuelle endringer i barnehage- og skolestrukturen.  

 

 
1 https://www.tonsberg.kommune.no/tjenester/innsyn/politisk-moteplan/#/details/m-
e8411f20__3835__4913__bf04__3c27a9f93c86-577!tina70 
2 https://www.tonsberg.kommune.no/api/presentation/v2/nye-innsyn/filer/v-
e8411f20__3835__4913__bf04__3c27a9f93c86-2348040_5_A!d-2022305296!SLVir1 

https://www.tonsberg.kommune.no/tjenester/innsyn/politisk-moteplan/#/details/m-e8411f20__3835__4913__bf04__3c27a9f93c86-577!tina70
https://www.tonsberg.kommune.no/api/presentation/v2/nye-innsyn/filer/v-e8411f20__3835__4913__bf04__3c27a9f93c86-2348040_5_A!d-2022305296!SLVir1
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Hvorfor revidere barnehage- og skolestrukturen? 
Plan for barnehage- og skolestruktur ble vedtatt høsten 2023. Da kan det oppleves 
underlig at spørsmålet om å endre denne ett år senere legges til høring. Begrunnelsen 
for høringen er endrede økonomiske forutsetninger. Tønsberg kommune må kutte 
driftsrammene med 286 millioner i økonomiplanperioden 2025-2028, og da er det også 
nødvendig å se på mulighetene for å gjøre nye strukturelle grep. 

 
Tønsberg kommune vokser, men det ser ut til at denne veksten først og fremst skjer i 
aldersgruppen over 67 år. Flere eldre gir økte utgifter til eldreomsorg – noe som igjen 
krever omfattende effektiviserings-, omstillings- og utviklingsarbeid i kommunen. 
 
 

 
Det er på prognosenivå store forskjeller i Tønsberg kommune; selv om prognosene viser 
små endringer i barnetallene fram mot 2040, vil enkelte områder få betydelig 
barnevekst. Flere av disse områdene opplever allerede kapasitetsutfordringer i 
barnehage og skole. Andre steder i kommunen ser det ut til å bli små endringer – og 
andre steder igjen ser ut til å få synkende barne- og elevtall. 

 
 

Befolkningsutvikling mot 2040 
 

Tønsberg er en vekstkommune. I tiårsperioden 2015 – 2024 hadde kommunen en 
befolkningsvekts på ca. 9 prosent. Tønsberg kommune hadde 59 174 innbyggere i 1. 
kvartal 2024 (SSB). Kommunens befolkningsprognoser viser at innbyggertallet i 2040 vil 
være 68 468 personer. Veksten blir størst i aldersgruppene over 67 år. Detaljer rundt 
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bakgrunn for prognosene finnes i eget dokument om befolkningsprognoser3. Det er viktig 
å understreke at prognoser som strekker seg 15 år fram i tid alltid vil være usikre. 
 
Alle aldersgrupper øker i antall, bortsett fra aldersgruppen 13-15 år og 16-18 år som får 
en svak prosentvis nedgang. 
 

 
 
Aldersgruppen 1 – 5 år (barnehagebarn) vil få en økning på 470 i perioden. 267 av disse 
er 1 – 2 år. Det vil gi et behov for 737 flere barnehageplasser i 2040 ettersom hvert barn 
under tre år opptar to plasser.  
 
  

 
3 https://www.tonsberg.kommune.no/_f/p1/i8bbc3421-f74c-4450-84b5-
b27aa644d3dc/befolkningsprognose-2024-2040-tonsberg-kommune.pdf 

https://www.tonsberg.kommune.no/_f/p1/i8bbc3421-f74c-4450-84b5-b27aa644d3dc/befolkningsprognose-2024-2040-tonsberg-kommune.pdf
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Aldersgruppen 6 – 12 år (barneskoleelever) vil øke med 163 elever i perioden. 
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Aldersgruppen 13 – 15 år (ungdomsskoleelever) reduseres med 44 elever i perioden.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Oppsummering av forslag til høring 
 

Fon barnehage 
Legge ned Fon barnehage og flytte barn enten samlet til Brekkeåsen barnehage eller 
fordele mellom Brekkeåsen, Revetal og Skjeggestadåsen barnehager.  

Økonomisk besparelse 
Mellom 2,78 og 3,22 millioner 

 

Eik Vestre barnehage 
Legge ned Eik Vestre barnehage og flytte barn til Kongseik barnehage. 

Økonomisk besparelse 
1,55 millioner 

 

Solerød skole 
Legge ned Solerød skole og flytte elevene til Barkåker skole (alternativ A) eller fordele 
elevene mellom Barkåker og Røråstoppen skoler (alternativ B). 

Økonomisk besparelse 
5,49 millioner 
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Stanse utvidelse av Volden skole 
Stanse nybygg av Volden skole og justere kretsgrenser mellom Volden, Ringshaug og 
Presterød skoler for å få mer robust kapasitet. 

Økonomisk besparelse 
En utbygging av Volden skole er stipulert til 250 millioner. Med utgangspunkt i en rente 
på 4,5 % og et låneopptak over 40 år, vil dette medføre en årlig besparelse på kr 13,59 
millioner i en 40-årsperiode. Denne utbyggingen ligger foreløpig ikke inne i 
økonomiplanen. 

 

Flytte Byskogen ungdomstrinn til Træleborg og lage rene barne- og ungdomsskoler.  
Byskogen ungdomstrinn flyttes til Træleborg skole, som blir ren ungdomsskole. 
Barnetrinnselevene på Træleborg flyttes til Byskogen som blir ren barneskole. Forhold 
rundt forsterket enhet utredes hvis tiltaket blir aktuelt.  

Økonomisk besparelse 
2,44 millioner 

 

Redusere antall paralleller på Vear ungdomsskole 
Vear ungdomsskole er vedtatt utbygd som fireparallell. Prognosen viser at skolen vil gå 
fra tre til fireparallell om rundt 25 år med dagens elevtall og utvikling.  

Økonomisk besparelse 
Bygging av 4-parallell Vear ungdomsskole er stipulert til 209 millioner. Ved å utsette 
bygging av 1 parallell, men beholde alle fellesfunksjoner, vurderes det at det er mulig å 
redusere låneopptaket med ca 30 millioner. Dette kan medføre en årlig besparelse på 
1,63 millioner (annuitetslån over 40 år med 4,5 % rente).  
 

Innsparingene oppsummert 
 
Tiltak Besparelse investering Besparelse drift 
Nedlegge Fon barnehage 0 2,78 og 3,22 millioner 
Nedlegge Eik Vestre barnehage 0 1,55 millioner 
Nedlegge Solerød skole 0 5,49 millioner 
Byskogen blir barneskole og 
Træleborg blir ungdomsskole 

0 2,44 millioner 

Bygge Vear skole som 3-
parallell 

30 millioner 1,63 millioner 

Total innsparing 30 millioner 13,89 – 14,33 millioner 
 
 

Fremtidig mulighet (foreløpig ikke innarbeidet i økonomiplanen) 
 
Tiltak Besparelse investering Besparelse drift 
Stanse utbygging Volden skole 250 millioner 13,6 millioner 
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Endring i barnehager 
I prosessen med effektivisering av barnehagestrukturen, er det aktuelt å se på 
samlokalisering av dagens barnehager, både for å kutte kostnader, ha robuste 
barnehager av en viss størrelse og for å benytte tilgjengelig areal på en mest 
hensiktsmessig måte. Det vil være noen av de minste barnehagene som det kan være 
mulig å slå sammen med, eller til, en større enhet. 
 
Virksomhet barnehage har flere barnehager som kan defineres som små barnehager. 
Dette gjelder typisk barnehager med en eller to avdelinger. Disse barnehagene vil ofte 
være mer kostnadsdrivende, først og fremst fordi det med ordinær bemanning ikke er 
tilstrekkelig antall ansatte til å fylle ut et vaktsystem. Barnehagesektoren er 
gjennomregulert av normer for bemanning, normer for pedagogisk bemanning og krav 
om tilstedeværende styrer. Men selv om normene er oppfylt, vil det ikke være 
tilstrekkelig antall ansatte til å fylle behovet for ulike vakter gjennom barnehagens 
åpningstid. Dette fører altså til at det må overansettes i de aller minste barnehagene. I 
tillegg er det ofte krevende å få gjennomført interne møter og planleggingstid. En ser 
også at det er vanskelig for de minste barnehagene å delta på felles kompetansetiltak, 
da det ikke nok ansatte til å kunne ta ut ansatte til deltakelse. Dette er utfordringer som 
med stor sannsynlighet direkte vil påvirke kvaliteten i barnehagen. 
 
 
Små kommunale barnehager (under 50 plasser); 
Aulerød barnehage   14 barn / 17 plasser 
Vivestad barnehage   19 barn / 25 plasser 
Fon barnehage   25 barn / 31 plasser 
Semsbyen barnehage  34 barn / 44 plasser 
Eik Vestre barnehage  36 barn / 48 plasser 
 

Gjennomgang av barnehagene 
 
Aulerød barnehage er kommunens minste barnehage. Denne barnehagen er særlig 
tilrettelagt for hørselshemmede og har en helt spesiell drift, bemanning og organisering. 
Det er barn fra ulike steder i kommunen som benytter barnehagen, og det er også barn 
fra andre kommuner i Vestfold som har plass der. Barnehagen har i tillegg plasser for 
barn uten hørselshemming, og disse er gjerne fra nærområdet. Aulerød barnehage ligger 
på Sem, som over lang tid har vært, og er, det området hvor det er størst underdekning 
av barnehageplasser. Det kan være aktuelt å utrede en eventuell flytting av Aulerød 
barnehage for å frigjøre areal til ordinære barnehageplasser på Sem, men det vil ikke 
medføre en direkte effektivisering, og vil derfor ikke være en del av denne 
utredningen/høringen. 
 
Vivestad barnehage har 19 barn, og er den minste ordinære barnehagen i 
virksomheten. Bygda Vivestad ligger litt for seg selv rent geografisk, og barnehagen er 
ikke i umiddelbar nærhet til andre barnehager. Det vil derfor ikke være hensiktsmessig 



 

side 10 
 

med en samlokalisering eller flytting av disse plassene. Vivestad har hatt økning i 
barnetall siden den åpnet i 2010. Barnehagen er ikke aktuell for familier som ikke bor i 
Vivestad. 
 
Fon barnehage har per i dag 25 barn. Barnehagen har redusert barnetallet over år. I 
2009 hadde barnehagen 72 barn. Barnehagen disponerer derfor store lokaler og 
tilhørende uteområde. Barnehagens beliggenhet gjør at den synes mindre 
aktuell/attraktiv for barn som ikke bor i Fon, og restkapasiteten vil derfor ikke kunne 
utnyttes i noen særlig grad. Med så få barn, er utfordringene med å fylle vaktsystemet 
høyst reelle i Fon barnehage. Barnehagen har grunnet beliggenhet hatt større 
utfordringer enn mange av de andre barnehagene med å skaffe vikarer ved fravær. Det 
er mulig å flytte barnehageplassene i Fon samlet til Brekkeåsen, eller fordelt på 
Brekkeåsen og Revetal, eventuelt Skjeggestadåsen. Fon og Brekkeåsen ligger for øvrig 
begge i Kirkevoll skolekrets. Barnehagen har 3 skolestartere, som ikke omfattes av 
eventuelle endringer. 
 
Semsbyen barnehage Denne barnehagen utredes ikke i saken, da Sem er i underskudd 
av barnehageplasser. 
 
Eik Vestre barnehage ligger på Eik, og er en av fire kommunale barnehager i 
opptaksområdet. Eik Vestre barnehage har ved flere anledninger vært vurdert for 
sammenslåing med Kongseik barnehage, men usikkerheter i barnetallsprognosene har 
ført til at man har hatt behov for kapasiteten. Dette året går det 36 barn i barnehagen. 
Dette gir en noe mer robust bemanning enn Vivestad og Fon. Det er mulig å flytte 
barnehageplassene i Eik Vestre samlet til Kongseik. Dette vil imidlertid kunne føre til en 
arealknapphet i området.  
 
 
For å få et bilde av historisk barnetallsutvikling har vi laget en oversikt for omtalte 
barnehager. I tillegg til de siste fire årene, viser oversikten antall barn i barnehagen i 
2009, 2013 og 2016; 
 
 2009 2013 2016 2020 2021 2022 2023 2024 
Aulerød - 11 16 12 11 12 13 14 
Vivestad 14*2010 14 15 15 15 17 21 19 
Fon bhg 72 66 44 38 33 33 31 25 
Semsbyen 33 34 35 34 37 36 37 34 
Eik Vestre 48 49 43 39 40 39 39 36 
 
Historisk barnetallsutvikling i nærliggende barnehager; 

 
 

 2009 2013 2016 2020 2021 2022 2023 2024 
Brekkeåsen 85 99 90 83 76 74 74 71 
Revetal 94 90 65 49 59 55 56 53 
Skjeggestadåsen - - 43 54 60 61 70 71 
Kongseik 128 139 140 82 93 102 88 86 
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Restkapasitet i nærliggende barnehager 
 
Kongseik barnehage 
Per i dag har Kongseik barnehage betydelig færre plasser enn tidligere, og 
restkapasiteten er høy. Samtidig har Kongseik barnehage en stor kompleksitet i sin drift. 
Barnehagen har en høy andel barn med store hjelpebehov. Dette krever mye areal, da 
barna har flere store hjelpemidler som skal benyttes/lagres. I tillegg har barnehagen 
plasser for barn av minoritetsspråklige foreldre som går på introduksjonskurs på 
Tønsberg læringssenter. Antallet barn tatt opp på dette vilkåret varierer. Mortenåsen 
barnehage og Klokkeråsen barnehage er de to øvrige kommunale barnehagene i 
opptaksområdet. Det er ikke restkapasitet i disse barnehagene per nå, men Klokkeråsen 
kan muligens utvides på noe sikt. 
 
Brekkeåsen barnehage 
Brekkeåsen barnehage har i dag 71 barn (46 over 3 år og 25 under 3 år). Barnehagen har 
plass til 90 barn (54 over 3 år og 36 barn under 3 år), men kan også organiseres for å gi 
plass til 96 barn. Det er plass nok til å flytte barna i Fon barnehage samlet over til 
Brekkeåsen. En slik flytting av plasser, vil kunne kreve en utvidelse av lederressursen i 
Brekkeåsen barnehage med 40- 50 % stilling.  
 
Revetal barnehage 
Her kan dagens kapasitet økes med 24 barn/30 plasser. 
 
Skjeggestadåsen barnehage 
Her kan kapasiteten økes med 37 barn/46 plasser. 
 
 
Arealkapasitet/Restkapasitet 
Tabellen under viser samlet oversikt over ledig arealkapasitet i alle geografiske 
opptaksområder, både per i dag, og med prognoser for behov og restkapasitet i 2040 
 
Opptaksområde Ledig areal per i dag 

(antall barn) 
Behov for flere plasser i 
2040 - prognose 
(antall barn) 

Rest 
(antall barn) 

Sem  0 16 -16 
Hogsnes, Vear 40 82 -42 
Eik, Barkåker 60 75 -15 
Sentrum 55 90 -35 
Slagen 8 121 -113 
Re 133 90 43 
 
Sem er i denne oversikten skilt ut fra opptaksområdet Hogsnes/Vear. Dette for å 
synliggjøre at det er det eneste området i Tønsberg kommune at det per i dag ikke er 
noen restkapasitet på barnehageareal. Slagen er fortsatt et utfordringsområde, med 
stor utbygging/fortetting. Re utmerker seg med stor restkapasitet. Det er imidlertid Fon 
barnehage som utgjør mange av de ledige plassene. Dersom denne barnehagen legges 
ned, vil restkapasiteten reduseres med 72 barn, og dersom barnetallsprognosen 
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stemmer, vil det i 2040 mangle 29 plasser i Opptaksområdet Re. Det fremkommer 
imidlertid av prognosene at det er i Røråstoppen skolekrets behovet øker. I Kirkevoll 
krets er prognosen omtrent på null. 
 
 

Vurderinger 
Innsparingene ved å samlokalisere barnehager er primært kostnader knyttet til ledelse, 
lønn og lokaler. Årslønnskostnad for styrer i de minste barnehagene er kr 1 036 000,- 
inkludert kostnader for pensjon, avgifter mm. Ved å flytte plassene i Fon samlet til 
Brekkeåsen, vil antall barn utløse en ekstra lederressurs i Brekkeåsen på om lag 50 % 
stilling, gitt at disse barna kommer i tillegg til dagens barnetall i barnehagen. 
Innsparingen vil da bli en halv styrerstilling, samt lønnsforskjell på styrer og 
lederressurs, som til sammen utgjør om lag kr 600 000,-. 
 
Dersom plassene i Fon fordeles på Brekkeåsen, Revetal og Skjeggestadåsen barnehager 
(med hovedvekt på Revetal), vurderes det at barnehagene vil ha tilstrekkelig ledelse, og 
innsparingen vil utgjøre ett årsverk styrer, tilsvarende kr.1 036 000,-. Det samme vil 
gjelde dersom Eik Vestre barnehage flyttes inn i Kongseik barnehage. Kongseik 
barnehage har tilstrekkelig ledelse for en slik utvidelse, og besparelsen vil være ett 
årsverk styrer, kr 1 036 000,-  
 
Når det gjelder lokaler, har Tønsberg kommunale eiendom (TKE) en sjablongmessig 
beregning av kostnader til drift av byggene (ut fra brutto areal). En oversikt viser at det er 
beregnet en årlig kostnad på kr.1 552 500,- for å drifte Fon barnehage. I tillegg beregnes 
det 130 000,- i drift av uteområdet. Ettersom barnehagen har såpass store lokaler, er 
også driften av bygget uhensiktsmessig stor for kun 25 barn. Dersom barnehagen flyttes 
og lokalene står tomme, vil det fortsatt være en driftskostnad på bygget, men 
besparelsen vil være inntil kr 1 219 750,- (inkl. drift av uteanlegget) per år. 
 
Samme oversikten viser at den årlige kostnaden for drift av Eik Vestre er på kr 380 765,- 
pluss kr 130 000 for uteområdet. Ved en eventuell flytting av Eik Vestre inn i Kongseik vil 
besparelsen for å la Eik Vestre sine lokaler stå tomme, være kr 510 765,- (inkl. drift av 
uteanlegget) per år. 
 
Dersom kommunen selger byggene, vil besparelsen være lik årlig kostnad, pluss 
eventuelle salgsinntekter. Ved å la bygget stå tomme kan barnehagedriften vurderes 
gjenopptatt dersom det skulle bli nødvendig på et senere tidspunkt. 
 
Barnehagesektoren er regulert av normer for bemanning/pedagogisk bemanning, så 
dette følger barna og skal i prinsippet være lik uansett organisering. Som nevnt 
innledningsvis er det imidlertid ansatt flere enn ordinær grunnbemanning i de aller 
minste barnehagene, for å få vaktsystemet til å gå opp. I inneværende barnehageår er 
det overbemannet med 1,3 årsverk i Vivestad barnehage (kr. 836 000,-) og med 1,5 
årsverk i Fon barnehage (kr. 964 000,-). Det vil også være større andel ledelse per barn, 
da det er en stedlig styrer (daglig leder) i hver barnehage. Når driften av enkelte 
kommunale barnehager blir dyrere enn ordinære kostnader, bidrar dette til å øke satsen 
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for tilskudd til private barnehager (baseres på driftskostnader i kommunale barnehager), 
og får slik sett «dobbelt effekt» for kommunens kostnader. Det er i denne høringen ikke 
regnet på hva dette utgjør. 
 
Ut fra en gjennomgang og en helhetsvurdering, er det Fon barnehage som fremstår mest 
aktuell for samlokalisering. Dette er primært på grunn av nærheten til omliggende 
barnehager med kapasitet, både på kort og noe lengre sikt. Dette vil gi en god 
arealutnyttelse og ha best innsparing. Alternativet med flytting av Eik Vestre vil gi en noe 
lavere årlig innsparing, samt at det ikke vil være særlig restkapasitet i opptaksområdet 
på kort sikt, samt en negativ rest på lengre sikt.  
 
 
1. Flytte Fon barnehage samlet til Brekkeåsen barnehage (Alternativ A):  

 

Område Årlig innsparing 
Ledelse 0,6 millioner 
Bygg og uteområder 1, 22 millioner 
Økonomisk effektiv drift 0,96 millioner 
Sum 2,78 millioner 

 
 

2. Flytte Fon fordelt på Brekkeåsen, Revetal og Skjeggestadåsen barnehager (med 
hovedvekt på Revetal (Alternativ B): 

Område Årlig innsparing 
Ledelse 1,04 millioner 
Bygg og uteområder 1, 22 millioner 
Økonomisk effektiv drift 0,96 millioner 
Sum 3,22 millioner 

 
 

3. Flytte Eik Vestre til Kongseik barnehage: 

Område Årlig innsparing 
Ledelse 1,04 millioner 
Bygg og uteområder 0,51 millioner 
Økonomisk effektiv drift 0 
Sum 1,55 millioner 
 

I høringen er det vurdert hva som er mulig basert på kapasitet og framtidsutsikter. Vi 
ønsker tilbakemeldinger på alle relevante temaer. Konsekvenser for familier, klima, 
miljø, FNs bærekraftsmål og lokalmiljø vil bli tatt med i vurderingene når saken skal 
behandles politisk. 
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Gjennomgang av skolene 
 
Det er en forutsetning at nedleggelser skal kunne løses innfor rammen av dagens 
skolestruktur og at det ikke skal bygges nye skoler. Det er derfor gjennomført en 
vurdering av alle skolene.  
 
Barkåker skole (195 elever, kapasitet 392 elever) 
Elevene vil hovedsakelig få Eik skole som ny nærskole. Selv om det er forventet noe 
nedgang i elevtall ved Barkåker skole vil Eik skole ikke ha kapasitet. 
 
Byskogen skole (562 elever) 
Elever på barnetrinnet ville bli fordelt på Træleborg og Eik skoler. Det vil ikke være 
kapasitet på disse. Ungdomstrinnselever ville fått Kongseik som nærskole. Det er ikke 
kapasitet på Kongseik til å ta imot ungdomstrinnselevene fra Byskogen.  
 
Eik skole (435 elever, kapasitet 588 elever) 
Ingen skoler har kapasitet til å ta imot ved nedleggelse.  
 
Husvik skole (335 elever, kapasitet 504 elever) 
Elevene vil få Presterød som ny nærskole, det er ikke kapasitet på Presterød til å ta imot 
elevene fra Husvik. Selv om elever i noen grad kan fordeles på Sandeåsen, vil det totalt 
sett ikke være god nok kapasitet.  
 
Kirkevoll skole (249 elever, kapasitet 392) 
Elevene vil få Røråstoppen som nærskole. Det vil ikke være kapasitet ved Røråstoppen 
til å ta imot et slikt antall. 
 
Kongseik ungdomsskole (269 elever) 
Det er ikke kapasitet på Byskogen skole, som i dag er nærmeste ungdomsskole.  
 
Presterød skole (329 elever) 
Bygges ut, ikke aktuell for nedleggelse. 
 
Presterød ungdomsskole (406 elever) 
Ingen ungdomsskoler har kapasitet til å ta imot alle elever ved nedleggelse.  
 
Ramnes skole (204 elever) 
Mesteparten av elevene vil få Røråstoppen som ny nærskole. Det vil ikke være kapasitet 
på Røråstoppen skole.  
 
Revetal ungdomsskole (372 elever) 
Ingen skoler har kapasitet til å ta imot ved nedleggelse.  
 
Ringshaug skole (543 elever) 
Ingen skoler har kapasitet til å ta imot ved nedleggelse.  
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Ringshaug ungdomsskole (314 elever) 
Ingen ungdomsskoler har kapasitet til å ta imot alle elever ved nedleggelse.  
 
Røråstoppen skole (212 elever) 
En stor andel vil ha Ramnes skole som ny nærskole ved nedleggelse. Det er ikke 
kapasitet på Ramnes skole til å ta imot elevene på Røråstoppen skole.  
 
Sandeåsen skole (333 elever) 
Ingen skoler i nærområdet har kapasitet til å ta imot ved nedleggelse.  
 
Sem skole (252 elever) 
En stor andel vil ha Vear skole som ny nærskole ved nedleggelse. Det er ikke kapasitet 
på Vear skole for elever på Sem skole selv når Vear ungdomsskole er ferdig utbygd.  
 
Solerød skole (103 elever) 
Ved en nedleggelse vil elevene vil fordele seg mellom Røråstoppen og Barkåker skole 
når vi legger nærskoleprinsippet til grunn. Med utgangspunkt i dagens elever vil fordeling 
være 36 % til Barkåker og 64 % til Røråstoppen ut fra avstand mellom hjemmet og 
skolene. For kommende elever i Solerød krets (elever født 2019 - 2024) er fordelingen 
ca. 60 % Barkåker og 40 % Røråstoppen. Alle elever vil ha rett til skyss på grunn av 
avstand slik at forhold rundt farlig skolevei ikke tillegges vekt.  
 
Træleborg skole (216 elever) 
Elevene vil få Byskogen som ny nærskole. Det er ikke kapasitet på Byskogen til å ta imot 
elevene fra Træleborg med de elevene Byskogen kombinerte skole har i dag.  
 
Vear skole (321 elever) 
En stor andel vil ha Sem skole som ny nærskole ved nedleggelse. Det er ikke kapasitet 
på Sem skole til å ta imot elevene på Vear skole. 
 
Vear ungdomsskole (182 elever) 
Det er besluttet å bygge ny Vear ungdomsskole. Nedleggelse vurderes derfor ikke.  
 
Volden skole (174 elever) 
Hoveddelen av elevene vil få Ringshaug skole som ny skole når nærskoleprinsippet 
legges til grunn. En mindre del vil få Barkåker skole som ny nærskole. Selv med 
nedleggelse av Solerød hvor en del av elevene elever går til Barkåker, vil Barkåker ha 
kapasitet til å ta imot et lite elevtall fra Volden skole. Ringshaug skole har derimot ikke 
kapasitet til å ta imot elever fra Volden skole 
 
Ut fra en vurdering av kapasiteten på alle skoler er det kun Solerød skole som kan 
vurderes nedlagt og det gjøres derfor en videre beskrivelse av mulighetene og 
utfordringene.  
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Nedleggelse av Solerød skole 
 
Prognose for Solerød skolekrets: 
For perioden 2024 – 2040 er det forventet elevtallsøkning på 1 elev. Elevtallet vil øke 
noe, synke litt, for deretter å stige noe mot slutten av perioden.  
 

 
 
 
En relativt høy andel Solerød-elever, 13,4 % går på andre skoler eller privatskoler, slik at 
det faktiske elevtallet ved skolen er lavere enn antall elever i skolekretsen.  
 
 
Nærskoleprinsippet 
Nærskoleprinsippet er fastsatt i opplæringsloven. Elevene har rett til å gå på en skole i 
nærmiljøet. Hvis Solerød skole legges ned, må det avklares hvilke skoler som er 
nærskole for elevene. Ved tildeling av skoleplass skal det legges vekt hvilken skole som 
ligger nærmest hjemmet. Elevene ved Solerød er fordelt i skolekretsen, men med en 
fortetting rundt Rødsåsen og Gretteåsen. Ut fra en avstandsvurdering vil elever rundt 
Gretteåsen og nord for dagens skole ha kortest avstand til Røråstoppen skole. Elever i 
Rødsåsområdet vil ha kortest vei til Barkåker skole. Ved beregning av avstand legges 
farbar vei til grunn. Ved en vurdering av skolekretsgrenser kan det også tas hensyn til at 
barn fra samme nabolag skal få gå på samme skole. I forarbeidene til opplæringsloven 
er nabolag ment å dekke hus eller gårder som ligger mer eller mindre samlet.  
 
Det legges derfor frem to alternativer i høringen. Ett alternativ A hvor alle elever ved 
Solerød skole går til Barkåker skole og et annet alternativ B hvor elevene deles etter 
avstandsprinsippet mellom Røråstoppen skole og Barkåker skole. Et eventuelt tredje 
alternativ hvor alle elever går til Røråstoppen skole, er ikke mulig på grunn av 
kapasiteten på Røråstoppen skole. Alternativ A kan utfordres av nærskoleprinsippet 
siden boliger i Gretteåsen og Rødsåsen ikke kan sies å ligge mer eller mindre samlet. 
Høringsinstansene oppfordres til å gi synspunkter på både alternativ A og alternativ B i 
sine svar. 
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Alternativ A: alle elevene går til Barkåker skole 
 
Barkåker skole en er to-parallell skole med 15 klasserom hvor 2 er mindre enn 60 kvm.  
Prognosene for Barkåker skole er synkende i perioden, men med stigning mot 2040. 
 

 
 
Barkåker skole har en relativ stor andel elever i skolekretsen som går på andre skoler 
eller privatskoler, 14,1 %, slik at det faktiske elevtallet ved skolen er lavere enn antall 
elever i skolekretsen.  
 
Ser vi på dagens elevtall ved Solerød og Barkåker skoler ville elevene fordelt seg slik 
tabellen under viser 

 
 
Barkåker skole har kapasitet til å ta imot alle elever ved Solerød skole i dag. Med 
synkende elevtall i perioden vil også skolen ha kapasitet i hele perioden frem til 2024. 
Hvis andelen elever som går på andre skoler eller privatskoler i skolekretsene synker 
betraktelig, vil Barkåker skole ikke ha kapasitet til å ta imot alle elever ved Solerød skole. 
 
Elever i Barkåker skolekrets går på Kongseik ungdomsskole. Kongseik ungdomsskole er 
en fireparallell ungdomsskole som tilsier en kapasitet på 360 elever. Skolen har en del 
små klasserom slik at kapasiteten reelt sett er noe lavere. Prognosene viser synkende 
elevtall i perioden. 
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Kapasitet Trinn 1 Trinn 2 Trinn 3 Trinn 4 Trinn 5 Trinn 6 Trinn 7

Barkåker skole 56 36 38 50 54 45 34 41
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Kongseik ungdomsskole forventes å ha 14 færre elever i 2040. Kongseik ungdomsskole 
har en stor andel elever som går på andre skoler/privatskoler, 19 %.  
 
Hvert årskull fra Solerød vil være på 16 elever i snitt og dermed gi 48 flere på Kongseik 
ungdomsskole. Kongseik ungdomsskole har i dag 269 elever. Med en forventet 
elevøkning på 48 elever fra Solerød og synkende elevtall i skolekretsen, vil Kongseik 
ungdomsskole ha kapasitet. Kapasiteten er sårbar hvis andel elever ved andre 
skoler/privatskoler skulle synke betraktelig.  
 
 

Alternativ B: elevene deles mellom Røråstoppen og Barkåker skoler 
 
Siden Barkåker skole har kapasitet til å ta imot 100 % av Solerød-elevene, gjøres det ikke 
en ny vurdering av å ta imot et mindre antall elever fra Solerød. Et mindre antall vil gjøre 
skolekapasiteten på Barkåker mindre sårbar i forhold til andel elever som går andre 
skoler eller privatskoler. Med samme begrunnelse gjøres det ikke en ny vurdering av 
kapasiteten på ungdomsskolene.  
 
Røråstoppen er en to-parallell skole med 14 klasserom. Trinnene er organisert som 
baser med to mindre klasserom på hvert trinn. Kapasiteten på hvert trinn er dermed 
lavere enn 56 elever og rektor på skolen anslår et maks antall pr trinn til å ligge mellom 
44 og 50 elever. Røråstoppen forventer stor elevvekst i perioden med 63 flere elever i 
2040. Elevveksten skyldes særlig den planlagte utviklingen av Skjeggestadåsen nord.  
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Røråstoppen skolekrets har få elever som går på andre skoler eller privatskoler, 1,4 %. 
 
Hvis vi legger avstand til skolene til grunn, er dagens fordeling av elever på Solerød slik 
at 64 % vil har Røråstoppen som nærskole og 36 % vil gå til Barkåker skole. For 
kommende elever registret i skolekretsen (2019 – 2024 barn) er fordelingen 40 % til 
Røråstoppen og 60 % til Barkåker.  
 
Tabellen under viser fordeling av 64 % av Solerød elever fordelt på dagens trinn på 
Røråstoppen skole. For 2040 er det lagt inn en fordeling på 40 % av Solerød elever til 
Røråstoppen.  

 
 
Ut fra dagens fordeling og elevtall vil Røråstoppen ha kapasitet til å ta imot 64 % av 
elevene fra Solerød skole. Siden det er forventet stor elevvekst i perioden vil 
skolekapasiteten bli utfordrende og er sårbar hvis fordeling mellom Røråstoppen og 
Barkåker endres i perioden. Endring i andelen elever som går på andre 
skoler/privatskoler i Solerød skolekrets kan også utfordre kapasiteten hvis flere elever 
går på nærskolen i fremtiden. Tønsberg kommune har vedtatt forskrift om kretsgrenser. 
Hvis kommunedirektøren velger å gå videre med alternativ B vil det bli en egen høring 
om ny forskrift til kretsgrenser hvor man mer detaljert vil se på hvor konkret grensen 
mellom Barkåker og Røråstoppen skolekrets skal gå.  
 

Forhold rundt skyss for elever på Solerød skole 
 
I dag har flere elever skyss til Solerød, noen på grunn av avstand, andre på grunn av 
særlig farlig skolevei. Gjennomsnittlig dagspris for elever med farlig skolevei er kr 242,-. I 
dag er kostnadene til skyss totalt ca. kr 456 000,-. 
 

64 %Solerød elever inn på Røråstoppen

Kapasitet Trinn 1 Trinn 2 Trinn 3 Trinn 4 Trinn 5 Trinn 6 Trinn 7

Røråstoppen skole 50 36 44 43 43 34 48 33

Prognose 2040 64 % Solerød elever 41 49 48 48 39 55 39
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Hvis Solerød skole legges ned vil i praksis alle elever ha rett til skyss, siden avstand blir 
over 4 km enten det er Barkåker eller Røråstoppen skole de vil gå til. Fylkeskommunen 
vil være ansvarlig for skyssen og organisering av denne. Tønsberg kommune betaler 
"persontakst" på 41,76 pr elev pr dag. Totalt ca. kr 841 000,- hvis alle elever på Solerød 
skal ha skyss. Elever på SFO har ikke rett til skyss, slik at det vil være langt færre elever 
som vil ha rett til skyss. Solerød har en lav andel elever med full plass på SFO, det vil 
derfor være usikkert hvor mange som vil bruke SFO på ny skole. Et estimat hvor 1/3 av 
elevene på 1. - 4. trinn går på SFO, gir en skyssutgift på kr 456 000,-, altså omtrent som i 
dag. Hvis alle elever på 1. - 4 trinn går på SFO blir skyssutgiftene kr 278 000,-, og dermed 
ca. kr 178 000,- mindre enn i dag.  
 

Økonomisk besparelse ved å legge ned Solerød skole 
 
Det legges til grunn at grunnbemanning må oppjusteres på de skolene som mottar 
elever og at ansatte fordeles mellom mottakende skoler. Ved en nedleggelse vil det 
være mulig å spare noe på administrasjon og ledelse i skoledriften. I fordelingsmodellen 
tildeles Solerød skole i dag 100 % rektor, 75 % inspektør og 70 % merkantil ressurs i 
tillegg til SFO-leder til administrasjon og ledelse av skole og SFO. Ut fra dagens 
tildelingsmodell vil skolene som mottar elever få tildelt inntil 50 % mer ledelsesressurs. 
Innsparingspotensialet er beregnet til 2,91 millioner. 
 
Det vil også være besparelser på drift av bygninger og uteareal. I første omgang vil det 
være reduserte kostnader til FDV (forvaltning/drift/vedlikehold) når bygningsmassen 
ikke lengre er i bruk. Ved eventuelt salg vil utgiftene bortfalle. Besparelser på FDV-
utgifter og vedlikehold av uteområder er for Solerød skole beregnet til 1,08 millioner.  
 
Små skoler med små klasser har behov for ekstra grunnressurser for å sikre en lærer i 
hver klasse. Innsparingen i mer økonomisk effektiv skoledrift blir på rundt 1,5 millioner.  
 
Ved å legge ned Solerød skole vil man spare ca. 5,49 millioner totalt enten man velger 
alternativ A eller alternativ B.  
 
Område Årlig innsparing 
Ledelse 2,91 millioner 
Bygg og uteområder 1,08 millioner 
Økonomisk effektiv drift 1,5 millioner 
Sum 5,49 millioner 
 
 
I høringen er det vurdert hva som er mulig basert på kapasitet og framtidsutsikter. Vi 
ønsker tilbakemeldinger på alle relevante temaer. Konsekvenser for familier, klima, 
miljø, FNs bærekraftsmål og lokalmiljø vil bli tatt med i vurderingene når saken skal 
behandles politisk. 
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Volden skole utvides ikke 
 
I skolestrukturplanen er Volden skole foreslått utbygget til en to-parallell barneskole. 
Nye befolkningsprognoser viser en svakere elevtallsutvikling i perioden. Forrige 
prognose viste 263 elever i 2035, mens den nye prognosen viser 217 elever i 2035 og 230 
elever i 2040. Dette er elever bosatt i skolekretsen. Ny prognose viser en nedgang i 
elevgrunnlaget som deretter øker til omtrent dagens nivå på slutten av perioden.  
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Volden skolekrets har størst andel elever som går på andre skoler/privatskoler, 24,5 %.  
Mesteparten av disse er elever i Karlsvika/Skallevold-området som har søkt om å gå på 
Ringshaug skole og fått innvilget søknad ut fra nærskoleprinsippet. I tolkning av 
nærskoleprinsippet ligger følgende uttalelser fra tidligere Utdannings- og 
forskningsdepartementet til grunn:  
 
«I den grad det er motstrid mellom kommunale forskrifter om plassering av elever i  
grunnskolen og retten til å gå på nærskolen etter opplæringsloven § 8-1, går retten til å 
gå på nærskolen foran. Kommunale forskrifter som avviker fra nærskoleprinsippet er 
etter sitt innhold ugyldige» 
 
 
Selv om ny opplæringslov er iverksatt, er det ingen realitetsendringer i bestemmelsene 
om retten til å gå på nærmeste skole. Hensikten med nærskoleprinsippet er blant annet 
å gi elever anledning til å skape holdepunkter i nærmiljøet. Et slikt holdepunkt er skolen. 
Det er derfor viktig at elevene har en rett til å gå på skole i det som er deres naturlige 
nærmiljø. 
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Siden flere som bor i Skallevoldområdet søker til Ringshaug skole med begrunnelse i at 
det er kortere avstand og at de føler mer tilhørighet til Ringshaug, kan justering av 
kretsgrensene vurderes. Ringshaug skole har også utfordringer med kapasitet. Dette vil 
forbedre seg siden elevtallet i skolekretsen vil synke i perioden. Det vil også være mulig 
å justere grensene mellom Ringshaug skole og Presterød skole, slik at deler av 
Gårdboområdet som i dag tilhører Ringshaug, går til Presterød skole. Dette vil medføre 
mindre press på Volden og Ringshaug og utnytte kapasiteten på Presterød skole bedre. 
Hvis kommunedirektøren velger å gå videre med forslaget, vil det bli en egen høring om 
ny forskrift til kretsgrenser hvor man mer detaljert vil se på hvor grensen mellom Volden, 
Ringshaug og Presterød skolekrets konkret skal gå. Effekten av kretsgrensejustering kan 
ta tid siden yngre søsken vil ha rett til å gå på samme skole som eldre søsken når 
kretsgrenser endres.   
 

Besparelse av å ikke bygge ny skole på Volden. 
 
Kostnadene ved å bygge ny skole på Volden, inkludert riving av eksisterende bygg er 
stipulert til 250 millioner. Disse kostnadene er foreløpig ikke inkludert i økonomiplanen.  
Oppstart og regulering er planlagt 2028 og byggestart planlagt 2030.  
 
I høringen er det vurdert hva som er mulig basert på kapasitet og framtidsutsikter. Vi 
ønsker tilbakemeldinger på alle relevante temaer. Konsekvenser for familier, klima, 
miljø, FNs bærekraftsmål og lokalmiljø vil bli tatt med i vurderingene når saken skal 
behandles politisk. 

Træleborg blir ungdomsskole og Byskogen blir 
barneskole.  
 
En utbygging av forsterket avdeling ved Byskogen skole ligger inne med 85 millioner i 
handlingsprogrammet. Dette kan gi rom for å finne løsninger ved flere skoler. 
Forsterket avdeling utredes i egen sak hvis deling blir en realitet.  

 
I prinsippene for fremtidig barnehage- og skolestruktur (kommunestyresak 031/214) står 
det at det bør bygges rene barne- og ungdomskoler. Selv om det ikke er snakk om 
nybygg, sees det på mulighet for å lage rene barne- og ungdomsskoler innenfor dagens 
struktur. En flytting av Byskogens ungdomstrinn til Træleborg og å flytte elevene fra 
Træleborg til Byskogen kan være en slik mulighet. Det vil være en mulighet for å spare 
inn på ledelse og administrasjon siden det blir ett barnetrinn og én SFO mindre å drifte.  
 

 
4 https://www.tonsberg.kommune.no/api/presentation/v2/nye-innsyn/filer/v-
e8411f20__3835__4913__bf04__3c27a9f93c86-1582074_10_A!d-2021004669!weV3RU 

https://www.tonsberg.kommune.no/api/presentation/v2/nye-innsyn/filer/v-e8411f20__3835__4913__bf04__3c27a9f93c86-1582074_10_A!d-2021004669!weV3RU
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Endring elevtal barneskole fra 2024 til 2040

Kapasitet på Træleborg 
Træleborg er i dag en to-parallell barneskole med 220 elever. Skolen har 17 klasserom 
som er 60 kvm eller større. Byskogen ungdomstrinn har tre klasser pr trinn i dag, i tillegg 
kommer innføringsklasser. Det er 251 elever på ungdomstrinnet på Byskogen i dag og 
forventet stabilt elevtall i perioden frem til 2040. Et ungdomstrinn har noe mer 
klasseromsbehov siden det blir flere grupper i språkfag og valgfag. Med en 
«restkapasitet» på 9 klasserom vil det være nok kapasitet på Træleborg til 
ungdomstrinnet fra Byskogen. En utfordring vil være gymsal- og garderobekapasitet. 
Træleborg skole har en liten gymsal, hvor kun en klasse kan ha kroppsøving samtidig. Til 
sammenlikning har Kongseik ungdomsskole også en liten gymsal og må bruke Eikhallen 
i rundt 12 økter per uke for å få gjennomført undervisning i kroppsøving og valgfag. Dette 
er en praktisk problemstilling som også må løses ved en eventuell flytting av 
ungdomsskolen ved Byskogen skole til Træleborg skole – også avhengig av hvilke valgfag 
som tilbys. 
 

Kapasitet Byskogen 
Byskogen er i dag en 1. – 10 skole med 26 klasserom og 11 spesialrom. Barnetrinnet er 
to-parallell med 313 elever. Træleborg skole har i dag 220 elever. Det er forventet jevn 
vekst i Træleborg skolekrets på 55 elever og en nedgang på Byskogen med 5 elever. 

Netto vil det bli 50 flere elever hvis barnetrinnene slås sammen. 
 
Byskogen skole vil med 26 klasserom ha kapasitet til å ha 4 paralleller på 5 trinn og 3 
paralleller på 2 trinn.  
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Besparelse ved flytte ungdomstrinnet fra Byskogen til Træleborg 
Ved å endre skolene vil besparelsen hovedsakelig være redusert behov for 
administrasjon og ledelse. Det vil bety ett barnetrinn og én SFO mindre å administrere. 
Ut fra dagens tildeling vil det være mulig å spare 2,44 millioner på denne endringen.  
 
I høringen er det vurdert hva som er mulig basert på kapasitet og framtidsutsikter. Vi 
ønsker tilbakemeldinger på alle relevante temaer. Konsekvenser for familier, klima, 
miljø, FNs bærekraftsmål og lokalmiljø vil bli tatt med i vurderingene når saken skal 
behandles politisk. 

Vear ungdomsskole bygges som tre-parallell – med 
«sømløs» mulighet for utvidelse til fireparallell når/ved 
behov. 
 
Vear ungdomsskole ble vedtatt bygget som fire-parallell skole. Det er forventet stor 
elevvekst for Vear ungdomsskole i perioden. Vear ungdomsskole har i dag 182 elever. 
Med en elevvekst på 57 elever vil det være 239 elever i 2040 noe som tilsvarer rundt 80 
elever per trinn og tre klasser per trinn på rundt 27 elever.  
 

 
 
Det er i dag 19 % av elevene i skolekretsen som går på andre skoler/privat skoler. Det vil 
alltid være en usikkerhet rundt denne andelen. Hvis veksten i Vear fortsetter og andelen 
som ikke går på Vear ungdomsskole endrer seg, vil Vear ungdomsskole lite trolig øke til 
fire-parallell innenfor dagens tidsperspektiv. Kapasiteten kan for eksempel brukes til å 
avlaste den forsterkede avdelingen, hvis det er aktuelt å vurdere organiseringen av 
disse.  
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I prinsippene for fremtidig barnehage- og skolestruktur (kommunestyresak 031/215) står 
at ved nyetablering skal det vurderes å legge til rette for utvidelse ved senere behov. 
Presterød ungdomsskole ble bygget etter dette prinsippet og har blitt utvidet i senere 
tid. Det vil være viktig at skolens fellesarealer som personalrom, garderober, spesialrom 
bygges for en fireparallell skole og at det som må bygges på ved utvidelse, er klasserom 
og tilhørende grupperom.  
 

Besparelse ved å nedjustere fra fire- til tre-parallell på Vear 
ungdomsskole 
Den opprinnelige investeringskostnaden til en tre-parallell Vear ungdomsskole ble i 
handlingsprogrammet estimert til 160 millioner kroner. EUT stipulerer en fire-parallell 
utbygging til å koste 210 millioner kroner. Dersom skolen bygges som tre-parallell med 
mulighet for utvidelse, vil det være nødvendig å bygge ut fellesarealer, personalrom og 
administrasjonsfløy til full fire-parallell kapasitet. Det er derfor vanskelig å tallfeste 
besparelsen på investering nøyaktig, men den vil sannsynligvis være lavere enn 50 
millioner. Reduserte investeringskostnader vil gi noe lavere renteutgifter hvert år. 
 
Det kan være en mulighet å bygge Vear ungdomsskole som full fire-parallell skole, og 
benytte ledig kapasitet til forsterket avdeling for den gruppen av ungdomstrinnselever 
som har moderat behov for fysisk tilrettelegging. Dette vil kunne redusere behovet for å 
bygge ut forsterket avdeling ved nåværende Byskogen skole. 
 
I høringen er det vurdert hva som er mulig basert på kapasitet og framtidsutsikter. Vi 
ønsker tilbakemeldinger på alle relevante temaer. Konsekvenser for familier, klima, 
miljø, FNs bærekraftsmål og lokalmiljø vil bli tatt med i vurderingene når saken skal 
behandles politisk. 
 
 

Avslutning 
Høringssvar kan sendes inn fra Tønsberg kommunes nettsted: 
www.tonsberg.kommune.no  
 
Høringen avsluttes 6. januar 2025. 
 
Politisk sak med kommunedirektørens vurderinger og anbefalinger kommer til 
behandling februar 2025. Eventuelle endringer kan tidligst tre i kraft fra 1.8.2025. 
 

 
5 https://www.tonsberg.kommune.no/api/presentation/v2/nye-innsyn/filer/v-
e8411f20__3835__4913__bf04__3c27a9f93c86-1582074_10_A!d-2021004669!weV3RU 

https://www.tonsberg.kommune.no/api/presentation/v2/nye-innsyn/filer/v-e8411f20__3835__4913__bf04__3c27a9f93c86-1582074_10_A!d-2021004669!weV3RU
http://www.tonsberg.kommune.no/

